
Oœwiadczenie z³o¿one przez senatorów:
Grzegorza Wojciechowskiego, Krzysztofa Majkowskiego,

Zdzis³awa Pupê oraz Wojciecha Skurkiewicza,

na 70. posiedzeniu Senatu
w dniu 4 lutego 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Premierze!
Od lat znana jest sprawa utrudnieñ ze strony rosyjskiej dotycz¹cych eksportu polskiego miêsa, który

zosta³ dopuszczony w odniesieniu do wybranych firm certyfikowanych przez stronê rosyjsk¹.
Ostatnio prasa donios³a o sukcesie gospodarczym kilku polskich firm, które uzyska³y certyfikaty

strony chiñskiej uprawniaj¹ce do eksportu ich towarów na rynek chiñski. Mamy w zwi¹zku z tym na-
stêpuj¹ce pytania, które kierujemy do ministra gospodarki.

1. Czy istniej¹ adekwatne procedury certyfikowania przez Polskê firm rosyjskich i chiñskich ekspor-
tuj¹cych swoje towary na polski rynek?

2. Kto wydaje takie certyfikaty, jaka jest procedura ich uzyskania i jak du¿o takich certyfikatów
udzielono w ci¹gu ostatnich trzech lat?

3. Czy certyfikowanie przez Rosjê i Chiny obowi¹zuje tylko firmy polskie czy równie¿ firmy z innych
krajów cz³onkowskich Unii Europejskiej?

4. Czy w handlu miêdzy Polsk¹ a Rosj¹ i Chinami istnieje równoprawnoœæ? Czy nie mamy tu do czy-
nienia z sytuacj¹, ¿e wymienieni partnerzy stosuj¹ wobec polskich przedsiêbiorców wy¿sze wymagania
od tych, jakie stosuje Polska wobec przedsiêbiorców rosyjskich i chiñskich?

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski
Zdzis³aw Pupa
Wojciech Skurkiewicz
Krzysztof Majkowski




